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Zápis z jednání Výkonného výboru AKVŠ 

dne 12. 6. 2024  
na VŠE po setkání ředitelů 

  

Připojeni: M. Bočková (MB), B. Jankovská (BJ), J. Jirát (JJ), J. Kříž (JK), H. Landová (HL),  
L. Panchártek Suchá (LPS), K. Paulová (KP), Ž. Procházková (ŽP), R. Římanová (RŘ), 
V. Šubrta (VŠu), J. Vencláková (JV) 

 
 

 

1. Pracovní skupiny 

PS IVIG 

• KP: Obdržela nominace na vedoucí/ho skupiny, proběhne online hlasování, na prezenčním setkání 
skupiny 25. 6. budou vyhlášeny výsledky.  

O: LPS, ŽP, KP 
 

  

2. Stáže 

• JV – dotaz: Máme, nebo nastavíme strop, kolik stáží za rok dokážeme finančně pokrýt? 
• Po diskuzi shoda na: jedna stáž začátkem roku (leden/únor, max. březen), druhá květen/červen, třetí na 

podzim. 
• JV: S největší pravděpodobností se na podzim bude konat druhé kolo vydavatelské stáže, tentokrát na ZČU. 

A v r. 2025 se zopakuje stáž na linked data v Krystalu. 
• Nabízí se také např. stáž týkající se čištění dat. JJ: Financována by mohla být z projektu CARDS. BJ: Povede 

v patrnosti, návrh vznese na OR. Stáž bude přínosné zorganizovat, až se čištění rozjede a až nějaká instituce 
(více institucí) nasbírá dostatek zkušeností. 

• HL: Knihovny by určitě uvítaly i stáž zaměřenou na služby, kde by se mohlo sdílet více drobných témat, 
typicky např. jak knihovny řeší postup s vymáháním dluhů apod. 

O: JV  

  

3. BA 2025 

• Proběhla diskuze nad možnostmi, kde pořádat BA 2025.  

O: MB  

 

4.  Setkání ředitelů 

• MB a JK: Návrh na změnu formy, formátu, délky: cílem návrhu je zvážit lepší možnosti využití času pro 
společnou práci spíše než pasivní informování; předem posbírat dotazy, připravit si dotazy pro téma atd. 
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• „1 minuta 1 knihovna“ - sdílení aktualit z knihoven a následnou reflexi vybraných témat považujeme za 
jednu ze stěžejních části setkání. 

• Zkusíme popřemýšlet o tom, jak setkání ředitelů změnit, abychom z prezenčního setkání vytěžili co nejvíce 
my, ale hlavně ředitelé.  

• Úkol pro MB a JK: na příští jednání VV předložit scénář setkání ředitelů, který bude reflektovat požadavek 
na efektivnější využití společného času. 

O: MB, JK 

ÚaT: 1. Navrhnout možnosti změn scénáře setkání ředitelů– MB, JK do 13. 9. 2024. 

 

5. VK 2025 a volby nového VV v únoru 2025 

• Výroční konference se bude konat ve čtvrtek 20. února 2025 od 13:00 opět na UPCE.  
• BJ v lednu 2025 umístí na web medailonky kandidátů na členy VV, kteří přijali nominaci. 
• Po diskuzi nad souběhem funkcí člena VV a vedoucí/ho PS (zda povolit, či zakázat) proběhlo hlasování. 

Pro zákaz souběhu: 7 členů VV                  Proti: 0               Zdrželi se: 2  
• BJ připraví návrh nového znění stanov pro schválení výroční konferencí (úprava ve fungování pracovních 

skupin, souběh funkcí atd.) tak, aby ho mohl VV ještě během podzimu prodiskutovat.  

O: JK, HL  

ÚaT: 1. V lednu umístit na web medailonky kandidátů na členy VV – BJ do 17. 1. 2025. 
2. Připravit návrh nového znění stanov – BJ do 31. 8. 2024. 

 

6. „Future leaders“ 

• Připravit dotazník, ze kterého by vyplynulo, jak by asociace měla podporovat budoucí/potenciální vedoucí 
pracovníky knihoven (jak by chtěli komunikovat, zda by se chtěli potkávat, zda a jaké by chtěli vzdělávání). 

• HL: Rolí asociace je tuto skupinu lidí propojit mezi sebou, budovat komunitu, kultivovat prostředí v oblasti 
„následnictví“. Pokud se nám to povede dobře uchopit, tak to bude vynikající investice do budoucnosti VŠ 
knihoven. 

• Je třeba správně nadefinovat cílovou skupinu – měli by to být lidé, kteří někoho vedou, ať již formálně, nebo 
neformálně, tedy metodicky. 

• Garantem celé oblasti „future leaders“ bude HL. 

O: HL  

ÚaT: 1. Připravit návrhy otázek pro dotazník zjišťující potřeby „future leaders“ a dát k připomínkování 
VV – RŘ, KP do 13. 9. 2024. 

2. Schválený dotazník rozeslat ředitelům, příp. rovnou cílové skupině – HL do 30. 9. 2024. 

  

7. Newsletter 

• Je třeba sbírat „news“ v delším horizontu. Také je nutné otestovat, zda o newsletter cílová skupina (VŠ 
knihovníci) stojí. Pokud má být newsletter kvalitní, bude to hodně práce. 

• HL: S L. Štrosovou (správkyně FB stránky asociace) přes léto připraví seznam vhodných nástrojů 
k odesílání a první návrh rubrik.  
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O: VV  

ÚaT: 1. Přes léto připravit seznam vhodných nástrojů pro rozesílání newsletteru a návrh rubrik – HL 
ve spolupráci s L. Štrosovou do 13. 9. 2024. 

 

6. Různé 

• BJ připraví do tabulky přehled cenových nabídek na šňůrky a pouzdra na jmenovky a nasdílí celému VV 
k rozhodnutí.  

• VŠu: podnět AKVŠ a SDRUK – vznik pracovního týmu, který by se zabýval nástroji AI v knihovnách. 

O: VV  

ÚaT: 1. Připravit přehled cenových nabídek na šňůrky a pouzdra – BJ do 28. 6. 2024. 

  

 

 

Příští jednání VV: neděle 15. 9. od 12:00 do 17:00 v Bořeticích 

Zapsala: B. Jankovská 

Schválil: V. Šubrta 

 


